
Referat af styringsdialogmøde med Tranemosegård 2022 
 

Tidspunkt: mandag den 12. december 2022 
Sted: Brøndby Rådhus  
 
Deltagere: 
Formand Lars Jensen, Tranemosegård 
Direktør Martin Olsen, BO-VEST 
Afdelingsleder Tina Jepsen, BO-VEST 
 
Borgmester Kent Magelund, Brøndby kommune (under pkt. 1 – 4) 
Kommunaldirektør Peter Kjærsgaard Pedersen, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Afdelingsleder Connie Mikkelsen, Brøndby Kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
2.  Opfølgning på forslag om grøn partnerskabsaftale 
3. Andre generelle emner: 

a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Opfølgning på Brøndby Strand udviklingsplan 
c. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
d. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?   

4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 
5. Gennemgang af organisationens forhold 

a. Regnskab 
b. Beboerdemokrati 
c. Andet 

6. Udlejning 
a. Udlejning/anvisning generelt 
b. Opfølgning på eventuel udlejningsaftale 

7. Gennemgang af de enkelte afdelinger 
8. Eventuelt 

 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen. 
 
Punkt 2: 
Peter Kjærsgaard Pedersen redegjorde for kommunens indsatser på det grønne område, herunder 
vedtagelsen af klimaplan med 45 mål og 159 konkrete indsatser; udbud af elladestandere samt 
arbejde med biodiversitet, blandt andet i form af en biodiversitetspark rundt om rådhuset. Han 
pointerede, at der er behov for samarbejde med boligorganisationer, virksomheder og borgere for 
at komme i mål. 
Martin Olsen oplyste, at man allerede er i gang med mange tiltag, herunder på 
biodiversitetsområdet, hvor alle afdelinger får tilbudt bistand. Nogle beboere tilkendegiver dog, at 
det bliver lidt for omfattende, og Peter Kjærsgaard Pedersen anerkendte, at det er en ny måde at 
indrette og drive de grønne områder på. 
Omkring elladestandere oplyste Martin Olsen, at Silergården er i gang, men at de øvrige afdelinger 
er mere tøvende. Der er udsendt rundspørge, der viste beskeden interesse. 



På forespørgsel fra Peter Kjærsgaard Pedersen tilkendegav Martin Olsen, at 
organisationsbestyrelsen er med på en aftale. 
 
Punkt 3: 
Covid 19: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste, at udviklingen går fint, og at 
sundhedsmyndighederne har ophævet de fleste retningslinjer.  
 
Ukraine: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede om aktuel status, hvor kommunen har modtaget 
pt. 100 flygtninge og står til at skulle modtage yderligere 30. Der er plads til de kommende i de 
kommunale ejendomme, men der kan være bekymring for øget tilstrømning hen over vinteren.  
 
Udviklingsplan Brøndby Strand: Peter Kjærsgaard Pedersen takkede for samarbejdet, og på 
forespørgsel bekræftede Lars Jensen, at partnerskabsaftalen kunne underskrives. Arbejdet med 
udviklingsplanen er i gang med formentlig afslutning til sommer, og derefter kan der indgås 
bindende aftaler. Martin Olsen orienterede om drøftelserne i organisationsbestyrelsen og 
bemærkede, at spørgsmålet om byggeri på tomterne fortsat er vigtigt for organisationen. Peter 
Kjærsgaard Pedersen henviste til boligpolitikken, herunder at der kan bygges f.eks. 
seniorbofælleskaber. Kent Magelund oplyste supplerende, at han har konstateret et stort behov for 
den type boliger, også i Brøndby Strand. Peter Kjærsgaard Pedersen bemærkede også, at 
udviklingen i bydelen, herunder forbedring af centeret, vil komme alle beboere til gode. Martin 
Olsen replicerede, at bestyrelsen må have fokus på Tranemosegård som selskab. Der var enighed 
om, at der skal ske en drøftelse i et mindre forum.  
 
Energikrise: Peter Kjærsgaard Pedersen orienterede om de kommunale tiltag, herunder delvis 
slukning af gadebelysning. Martin Olsen oplyste, at boligorganisationen er godt med på 
energisiden, og der ikke er aktuelle overvejelser om nye tiltag. Organisationen vil dog have 
skærpet fokus på energiområdet. 
 
Privatøkonomi: på forespørgsel oplyste Martin Olsen, at man ikke har konstateret, at krisen er slået 
igennem hos beboerne. Man har i flere år haft økonomiske rådgivere til at bistå beboerne. Det er 
dog opfattelsen, at beboerne er pressede på økonomien, og at der kan komme et boom i rykkere 
og udsættelser. 
 
 
Punkt 4: 
Man drøftede kort henvendelsen om parkeringsudfordringer, bl.a. i Moserne. 
 
Punkt 5:  
Der er ingen bemærkninger til regnskabet. Martin Olsen oplyste i forhold til 
revisionsbemærkningerne, at bestyrelsen har vedtaget en strategi om henlæggelser, der nu rulles 
ud i afdelingerne. Lars Jensen oplyste, at der arbejdes med effektiv drift, således at der kan 
effektiviseres med 30 % over en årrække. Blandt andet arbejdes der med driftssamarbejde mellem 
flere afdelinger, for eksempel i Brøndby Strand. 
Beboerdemokratiet i bestyrelsen fungerer fint. 
 
Punkt 6: 
Connie Mikkelsen tilkendegav, at der er et godt samarbejde. Hun havde nogle konkrete spørgsmål 
og bemærkninger i forhold til godkendelsesordningen, hvor det opleves, at der søges mange 
godkendelser på det samme lejemål. Tina Jepsen ville se nærmere på sagen.  
 
I forhold til den forudsatte udlejningsaftale oplyste Jesper Storskov, at han ville se på det nyligt 
fremsendte udkast og vende tilbage. Martin Olsen tilkendegav, at organisationen har flyttet sig 



meget på spørgsmålet. Med hensyn til aftaleudkastet om Kisumparken 92 oplyste Jesper Storskov, 
at denne aftale skulle forelægges Kommunalbestyrelsen. 
 
Punkt 7: 
Tranevænget: regnskabet udviser et overskud. Med hensyn til revisionsbemærkning henvises til 
det anførte under pkt.5. Beboerdemokratiet er yderst velfungerende, og vedligeholdelsestilstanden 
er god, idet etape II af renoveringen er godkendt, således at ansøgning kan fremsendes. 
 
Maglelund: regnskabet udviser overskud. Beboerdemokratiet må betegnes som velfungerende.  
Der er fortsat overvejelser om en helhedsplan, formentlig inden for 5 – 10 år.  
 
Tranehaven: regnskabet udviser et overskud. Beboerdemokratiet fungerer men dog med 
rekrutteringsproblemer. Vedligeholdelsesmæssigt er der ikke problemer.  
 
Moserne: Der er overskud på regnskabet. Beboerdemokratiet i afdelingen fungerer godt. 
Afdelingen afventer den kommende helhedsplan.  
 
Gillesager/Lindeager: regnskabet udviser overskud. Også her er beboerdemokratiet 
velfungerende. Afdelingen afventer gennemførelsen af helhedsplanen, men vedligeholdelsen som 
sådan er tilfredsstillende. Sagen om revideret Skema A blev kort berørt.  
 
T13 Silergården: regnskabet udviser overskud, og økonomien er stabiliseret. Beboerdemokratiet er 
velfungerende. Afdelingen afventer helhedsplan og nedrivning af højhuset. Sag om Cafe 13 
behandles pt. 
 
Gurrelund/Bjerrelund: der er overskud på regnskabet. Beboerdemokratiet fungerer godt. 
Vedligeholdelsesmæssigt er tagene det største problem. 
 
Punkt 8:  
Intet. 
 


